
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr XLVII/2021 

XLVII sesja w dniu 13 sierpnia 2021 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady XLVII sesji nadzwyczajnej Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 08:00  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Sylwester Różycki i powitał radnych, Pana Wójta Henryka 

Nosowskiego, Pana Sekretarza Dariusza Tomczyka oraz Panią Skarbnik Dianę Czubak. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Renata Bączek  

2. Karol Białas  

3. Małgorzata Burek  

4. Maria Deja  

5. Maria Gajewska  

6. Wiesława Kaczyńska  

7. Sylwester Różycki  

8. Ewelina Suligowska – spóźniła się. 

9. Katarzyna Taras  

10. Monika Wiecheć  

11. Mariusz Wojcieszak 

12. Artur Zasada  

13. Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził że w obradach 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał  p. Dariusza Kaczora. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady  zapytał, czy ktoś ma wnioski bądź uwagi do przedstawionego porządku 

obrad. Następnie poprosił o przystąpienie do głosowania.  

 



Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

(ZA 12) 

Renata Bączek, Karol Białas, Małgorzata Burek, Maria Deja, Maria Gajewska, Wiesława 

Kaczyńska, Mariusz Mirecki, Sylwester Różycki, Katarzyna Taras, Monika Wiecheć, Mariusz 

Wojcieszak, Artur Zasada, Bogdan Zdon. 

NIEOBECNI (3) 

Adam Stańczyk, Ewelina Suligowska, Mariusz Mirecki. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty. 

 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2020-2036, 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik odczytała zmiany w dochodach i wydatkach, wymienione w załączniku nr 3  

do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko  

na lata 2021 - 2036. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy w sprawie pumptracku została przeprowadzona ankieta, 

skoro Pan Wójt twierdzi, że jest zapotrzebowanie na tego typu infrastrukturę.  

Pan Wójt odpowiedział, że nie przeprowadzono takiej ankiety. 

Następnie nawiązała się rozmowa na temat pumptracku.  

Pani Szymańska przedstawiła informację na temat festynu rodzinnego w Orońsku 

zaplanowanego w dniach 14  i 15 sierpnia. 

Pan Zdon powiedział, że dotacja od Marszałka Województwa w wysokości 200 000 zł  

na zadanie pumptrack zostanie dzisiaj wprowadzona do budżetu, aby przeprowadzić 

postępowanie przetargowe. Jeżeli okaże się, że koszt będzie większy niż 200 000 zł to Rada 

będzie decydowała o tym, czy to zadanie będzie realizowane. Najpierw musimy zrealizować 

zadania, które zostały wprowadzone do uchwały budżetowej na 2021 rok.  

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2021-2036.  

Wyniki głosowania 



ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Sylwester Różycki , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć, 

Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Mirecki , Adam Stańczyk 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XLVII/233/2021 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2021-2036 została przyjęta. 

 

b) zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok, 

 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany wprowadzone do budżetu pokrywają się ze zmianami 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2036. Zmieniają załączniki po stronie 

wydatkowej i dochodowej, a także w załączniku dotacyjnym.  

Pan Wójt poinformował, że w dniu dzisiejszym zostanie ogłoszony przetarg na windę. 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Sylwester Różycki , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , 

Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Mirecki , Adam Stańczyk 

 



Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XLVII/234/2021 w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Orońsko na rok 2021 została przyjęta. 

 

c) wyrażenia stanowiska Rady Gminy w Orońsku w przedmiocie przekazania przez 

Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad dróg serwisowych wybudowanych  

w ramach inwestycji o nazwie: "Budowa drogi krajowej nr S7 o parametrach drogi 

ekspresowej na odcinku: koniec obwodnicy Radomia - granica województwa 

mazowieckiego" w zarządzanie dla Gminy Orońsko 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że to pokłosie pisma z dnia 5 lipca , które wpłynęło do urzędu od Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Treść pisma stanowi o tym, że przekazują nam pod 

utrzymanie drogi serwisowe do trasy S7. Pan Wójt odczytał fragment przedmiotowego pisma 

oraz odpowiedź, przygotowaną wspólnie z Kancelarią Prawną. Drogi te, w ogóle nie spełniają 

parametrów dróg gminnych. Na tej podstawie przygotowano projekt uchwały. Proszę o jego 

przyjęcie. Wiem, że inne gminy też podejmą takie uchwały. Zarządzanie tymi drogami wiąże 

się z dużymi kosztami. 

Przewodniczący Rady dodał, że ciągi nie zostały zaprojektowane zgodnie z potrzebami 

mieszkańców.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że właścicielem i zarządcą drogi jest Generalna Dyrekcja. Gmina 

Orońsko ma jedynie utrzymywać te drogi.  

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia stanowiska Rady Gminy w Orońsku w przedmiocie przekazania przez Generalną 

Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad dróg serwisowych wybudowanych w ramach inwestycji 

o nazwie: "Budowa drogi krajowej nr S7 o parametrach drogi ekspresowej na odcinku: koniec 

obwodnicy Radomia - granica województwa mazowieckiego" w zarządzanie dla Gminy 

Orońsko.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Sylwester Różycki , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , 

Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  



NIEOBECNI (2) 

Mariusz Mirecki , Adam Stańczyk 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XLVII/235/2021 w sprawie wyrażenia 

stanowiska Rady Gminy w Orońsku w przedmiocie przekazania przez Generalną Dyrekcję 

Dróg Krajowych i Autostrad dróg serwisowych wybudowanych w ramach inwestycji o nazwie: 

"Budowa drogi krajowej nr S7 o parametrach drogi ekspresowej na odcinku: koniec obwodnicy 

Radomia - granica województwa mazowieckiego" w zarządzanie dla Gminy Orońsko została 

przyjęta. 

 

4. Wolne wnioski 

 

Pani Suligowska powiedziała, że w ramach Polskiego Ładu powinniśmy złożyć wniosek na 

utworzenie przedszkola, zamiast realizować nowe zadanie, jakim jest droga Tomaszów-

Śniadków, która jest mało uczęszczana. GKS Oronka ma duże braki lokalowe.  

Pan Wójt odpowiedział, że wystąpimy o środki na przedszkole w następnym naborze. Obiecuję, 

że każdy wniosek będzie konsultowany z Radą.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy Pan Wójt widzi inne źródło pozyskania środków na 

przedszkole. 

Pan Wójt odpowiedział, że pojawia się możliwość pozyskania środków od Marszałka. 

Głównym, znaczącym źródłem będzie Polski Ład. 

Przewodniczący Rady dodał, że jest fundusz europejski dla rozwoju społecznego. Można 

złączyć to z programem Maluch+. Będziemy mogli zyskać nawet do 6 mln zł na ten cel.  

O Polskim Ładzie słychać wszędzie, ale są także fundusze europejskie. Bez problemu można 

spróbować pozyskać środki.  

Pan Zasada zapytał, czy możemy złożyć wniosek na budowę hali sportowej w Guzowie. 

Pan Wójt odpowiedział, że bardziej celowym będzie budowa sali gimnastycznej w Guzowie 

niż w Ciepłej, ponieważ z powodów demograficznych może zostać jej filią. Będziemy szukać 

możliwych środków na ten cel.  

Pani Taras zapytała, jakie prace zostały wykonane w związku z budową chodnika przy ulicy 

Zagórskiej. 

Pan Wójt odpowiedział, że prace przygotowawcze trwają. Tam ważna jest dokumentacja 

zagospodarowania wody. W tej chwili nie odpowiem szczegółowo na to pytanie. Kierownik  

i urzędnicy nad tym pracują. Jest to ważne zadanie budżetowe. Chodnik zostanie zrobiony  



w tym roku. Miał być do września, ale problematyczne jest zagospodarowanie wody na tym 

terenie. 

Pani Deja wspomniała, że Dyrektor Biblioteki odchodzi na emeryturę. Zapytała, czy Pan Wójt 

już wie, jaka będzie forma wyboru nowego dyrektora. 

Pan Wójt odpowiedział, że będzie to forma awansu wewnętrznego.  

Pan Zasada zadał pytanie dotyczące planowanej sortowni śmieci w Guzowie. 

Pan Wójt odpowiedział, że posiada w tej sprawie opinię Dyrektora Ochrony Środowiska  

i Sanepidu, które stanowią, że nie jest wymagana ocena oddziaływania na środowisko.  

To smutna wiadomość. Wiem, że jest tam duży opór społeczny i wezmę to pod uwagę.  

Pani Burek zapytała, kiedy zostanie ukończona przebudowa ulicy Wesołej. 

Pan Wójt odpowiedział, że w tym roku. Odbyło się ostatnio spotkanie. Nowa firma wykonana 

nam technologię wykonania jezdni za kwotę 5 000 zł. Zadamy pytanie obecnemu wykonawcy, 

czy zmieści się w kwocie 140 000 zł. Jeśli nie to ogłosimy nowy przetarg. Bloczki zostaną 

usunięte. Stanowią dobry materiał pod podbudowę.  

 

5. Zamknięcie obrad 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Sylwester Różycki 

zamknął o godz. 09:00 obrady XLVII sesji.  

 

            Protokołował                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

         /-/ Dariusz Kaczor                                                      /-/  Sylwester Różycki 

 

 

 

Pełne nagranie z XLVII sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji.” 

http://www.bip.oronsko.pl/

